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ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ        

ΝΟΜΟΣ ΑΤΤΙΚΗΣ       
ΔΗΜΟΣ ΧΑΪΔΑΡΙΟΥ     
ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ  

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
 

Από το πρακτικό της  19ης/2019  Τακτικής  συνεδριάσεως του Δημοτικού Συμβουλίου. 
 

 Αρ. αποφάσεως : 219 
 

 ΘΕΜΑ: ΨΗΦΙΣΜΑ για την φιλοξενία προσφύγων στο Σκαραμαγκά. 

 
Στο Χαϊδάρι και στο Δημοτικό Κατάστημα σήμερα την 9η του μήνα  Οκτωβρίου  του έτους 2019  ημέρα της 

εβδομάδας  Τετάρτη  και ώρα 20:30 συνήλθε σε  τακτική  συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο κατόπιν της με αριθ. 

πρωτ   22416/04-10-2019 προσκλήσεως του Προέδρου, η οποία επιδόθηκε νόμιμα σε κάθε μέλος στις  04-10-2019, 

στον κ. Δήμαρχο και δημοσιεύτηκε στο Δημοτικό Κατάστημα και στον δικτυακό τόπο του Δήμου (www. haidari.gr),  

σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/ 2010, όπως το άρθρο αυτό αντικαταστάθηκε με το άρθρο 74 του 

Ν. 4555/2018. 

Ο Δήμαρχος Χαϊδαρίου  κ. Ευάγγελος Ντηνιακός προσκλήθηκε και παρίστατο στη Συνεδρίαση. 

 
Αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, δεδομένου ότι επί συνόλου τριάντα δύο (32) μελών βρέθηκαν 

παρόντα  τριάντα ένα  (31) ήτοι: 

Π α ρ ό ν τ ε ς 

1. Ε. Σάββα 10. Ε. Πετούσης 19. Π. Μοσχονάς 28. Ι. Κέντρης 

2. Φ. Θεοδωρακόπουλος 11. Κ. Χρονοπούλου 20. Μ. Χουδελούδης 29. Ε. Τοκατλίδη  

3. Β. Καρατζαφέρης 12. Δ. Δούμουρα 21. Η. Βαρυτιμιάδης 30. Ι. Θεοτοκάς 

4. Ε. Μπέλα 13. Μ. Κοντογιάννη 22. Ε. Θέρμου 31. Κ. Ασπρογέρακας 

5. Γ. Αργυρόπουλος 14. Π. Τσατσαρώνης 23. Α. Θεοφίλης 32. Α. Γκανά-Ρηγάκη 

6. Ε. Ζεβόλης 15. Μ. Σελέκος 24. Ι. Αλεξόπουλος  

7. Γ. Βελέντζας 16. Ν. Δαουάχερ 25. Λ. Παπαδάκος  

8. Ι. Ηλιάδης 17. Β. Παντελάρος 26. Θ. Σπηλιόπουλος  

9. Δ. Τσατσαμπάς 18. Ν. Καραγιάννης Απών 27. Α. Βίτσα  

 

Ο  Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, ύστερα από  τη διαπίστωση της απαρτίας, κήρυξε την έναρξη της 

συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Μεταβολές:  
1.Πριν τη συζήτηση των θεμάτων ο κ. Πρόεδρος εισηγήθηκε για την εκτός ημερησίας διάταξης συζήτηση των εξής 

θεμάτων ως κατεπείγοντα:  1. Συζήτηση και λήψη απόφασης σχετικά με αίτημα εργαζόμενων στο Δήμο Χαϊδαρίου. 2. 

Τροποποίηση συστατικής πράξης των Ν.Π.Δ.Δ. με την επωνυμία α) «Σχολική Επιτροπή Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης 

Δήμου Χαϊδαρίου» και β) «Σχολική Επιτροπή Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευσης Δήμου Χαϊδαρίου», ως προς το σκέλος που 

αφορά στην παράγραφο 3.∆ιοίκηση των νέων Νομικών Προσώπων. (ΦΕΚ 1817-11/8/2011, τευχ. Β΄,) 3. Ψήφισμα 

Αλληλεγγύης στον Δήμαρχο Κερατσινίου-Δραπετσώνας. 4. Ψήφισμα για Κέντρο Φιλοξενίας Προσφύγων στο Σκαραμαγκά. 

5. Ψήφισμα για τον ΧΥΤΑ Φυλής.  

Το Δημοτικό Συμβούλιο - κατά πλειοψηφία εγκρίνει: την ένταξη του 1
ου

 ΕΗΔ θέματος και τη συζήτησή του ως 1
ο
 θέμα 

στην ημερησία διάταξη, ενώ- ομόφωνα- εγκρίνει την ένταξη του 2
ου,, 

ΕΗΔ θέματος και τη συζήτησή του ως 2
ο 

θέμα στην 

ημερησία  διάταξη, επίσης - ομόφωνα- εγκρίνει την ένταξη των 3
ου

, 4
ου

 και 5
ου

 ΕΗΔ θεμάτων και τη συζήτησή τους μετά το 

τέλος των εγγεγραμμένων θεμάτων της ημερησίας  διάταξης. (Ν. 3852/2010 άρθρο 67 παρ.7 όπως τροποποιήθηκε Ν. 

4555/18 άρθρο 74 παρ.7 ). 
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Η σειρά συζήτησης των θεμάτων της ημερησίας διάταξης- ομόφωνα- τροποποιήθηκε και διαμορφώθηκε ως εξής:  το 1
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ο
,το 20
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ο
 ΕΗΔ. 

Αποχωρήσεις:  
Ο Δημοτικός Σύμβουλος  κ. Ι. Κέντρης,  αποχώρησε από τη συνεδρίαση μετά  την ψήφιση  του 7

ου
 θέματος. 

Οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ. Π. Μοσχχονάς, Η. Βαρυτιμιάδης και Ν. Δαουάχερ, αποχώρησαν από την συνεδρίαση πριν 

την ψήφιση του 11
ου

 θέματος.   

Η Δημοτική Σύμβουλος  κ. Ε.. Τοκατλίδη,  αποχώρησε από τη συνεδρίαση μετά  την ψήφιση  του 12
ου

 θέματος 

 

Ο κ. Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, εισηγούμενος το 25
ο
  (πλέον) θέμα της ημερησίας διάταξης, πρότεινε την 

έκδοση ψηφίσματος, ύστερα από πρόταση της Δημοτικής Αρχής, αναφορικά με την φιλοξενία προσφύγων στο 

Σκαραμαγκά, ως  κατωτέρω: 

 

ΟΧΙ ΣΤΗ ΝΕΑ ΔΙΟΓΚΩΣΗ ΤΟΥ ΚΕΝΤΡΟΥ ΦΙΛΟΞΕΝΙΑΣ ΠΡΟΣΦΥΓΩΝ ΣΤΟ ΣΚΑΡΑΜΑΓΚΑ- 
ΔΕΝ ΠΛΗΡΟΥΝΤΑΙ ΠΛΕΟΝ ΒΑΣΙΚΟΙ ΟΡΟΙ ΔΙΑΒΙΩΣΗΣ 

Η μεταφορά άλλων 50 προσφύγων στο Κέντρο Φιλοξενίας στον Σκαραμαγκά ανεβάζει το συνολικό πληθυσμό 

φιλοξενούμενων στον χώρο στους 2500. Αυτός ο αριθμός ξεπερνάει την πραγματική δυναμικότητα του Κέντρου με 

αποτέλεσμα την επιδείνωση των συνθηκών διαβίωσης των φιλοξενούμενων προσφύγων, ανάμεσα στους οποίους 

και αρκετά μικρά παιδιά.  
Άλλωστε, είναι πλέον ευρέως αποδεκτό, ότι η πιο ορθή αντιμετώπιση της κατάστασης δεν είναι η συνέχιση της 

γκετοποίησης των προσφύγων σε «κέντρα φιλοξενίας», όπου δεν πληρούνται οι βασικοί όροι για την ομαλή 
διαβίωση των ανθρώπων αυτών, αλλά η διαμονή τους σε διαμερίσματα ή τουριστικά καταλύματα. 
Παράλληλα, οι συνθήκες υπερπληθυσμού στο Κέντρο Φιλοξενίας του Σκαραμαγκά προκαλούν μεγαλύτερη 
επιβάρυνση και στη πόλη του Χαϊδαρίου. Το Χαϊδάρι έχει υπάρξει πολύ δεκτικό και φιλόξενο από την αρχή της 

λειτουργίας του Κέντρου κατανοώντας την ανάγκη συνεισφοράς όλων στην αντιμετώπιση του προσφυγικού 

προβλήματος. Όμως η καλή διάθεση μας δεν μπορεί να γίνει αντικείμενο εκμετάλλευσης.  

Η πίεση που υφίστανται λόγω της συνεχούς διόγκωσης του Κέντρου Φιλοξενίας Προσφύγων κρίσιμης σημασίας 

λειτουργίες στην πόλη είναι μεγάλη. Το Αστυνομικό Τμήμα της πόλης μας διαθέτει όλο και μεγαλύτερη δύναμη στον 

Σκαραμαγκά, αποσπώντας την από τα καθήκοντα της ασφάλειας στην πόλη. Οι διερχόμενες λεωφορειακές γραμμές 

οι οποίες εξυπηρετούν τις συνοικίες του Σκαραμαγκά και του Δαφνίου υφίστανται μεγαλύτερο φόρτο. Σε κάθε 

περίπτωση, μια επιδείνωση των συνθηκών διαβίωσης των προσφύγων στον Σκαραμαγκά λόγω της υπερβολικής 

αύξησης του αριθμού τους θα έχει αναπόφευκτα και σειρά αρνητικών επιπτώσεων στην τοπική μας κοινωνία.  
Είναι σημαντικό να τονίσουμε ότι η έκταση όπου λειτουργεί το Κέντρο δικαιωματικά ανήκει στον Δήμο Χαϊδαρίου 
και θα έπρεπε να έχει παραχωρηθεί σ’ αυτόν εδώ και αρκετά χρόνια. Αποτελεί ζωτικό χώρο για την πρόσβαση του 

Χαϊδαρίου στην Ακτή Σκαραμαγκά, το φυσικό επίνειο της σύγχρονης πόλης από την ίδρυση της. Με την έναρξη 

λειτουργίας του Κέντρου είχε υπάρξει δέσμευση από την τότε κυβέρνηση ότι η έκταση θα παραχωρηθεί στον Δήμο 

μόλις ολοκληρωθεί η λειτουργία του Κέντρου. Θεωρούμε ότι αυτή η δέσμευση πρέπει να πάρει άμεσα επίσημη 

νομική μορφή. 
Ζητάμε:  

- Να σταματήσουν τώρα οι νέες μεταφορές προσφύγων στον Σκαραμαγκά και η συνεχής διόγκωση του Κέντρου. 

- Να ενισχυθούν άμεσα από την κεντρική εξουσία οι λειτουργίες της πόλης και του Δήμου οι οποίες 

επιβαρύνονται από την χωροθέτηση του Κέντρου στον Σκαραμαγκά (ασφάλεια, συγκοινωνία, υπηρεσίες 

καθαριότητας του Δήμου). 

- Να διαμοιραστεί με δίκαιο τρόπο σε όλη την χώρα η διαχείριση της φιλοξενίας των  προσφύγων και να μην 

επιβαρύνονται υπέρμετρα συγκεκριμένοι μόνον Δήμοι όπως ο δικός μας.  

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος  απηύθυνε το λόγο στους Επικεφαλής των παρατάξεων και στους παριστάμενους Δημοτικούς 

Συμβούλους για να τοποθετηθούν επί της ανωτέρω πρότασης ψηφίσματος. 

Ακολούθησε συζήτηση με ερωτήσεις, παρατηρήσεις και τοποθετήσεις των μελών του Σώματος, οι οποίες καταγράφονται 

αναλυτικά στα απομαγνητοφωνημένα πρακτικά.  

Μετά το πέρας της αναφερόμενης διαδικασίας, ο κ. Πρόεδρος, κάλεσε τα μέλη του Σώματος να αποφασίσουν σχετικά.   

Ο Επικεφαλής της παράταξης (Λαϊκή Συσπείρωση Χαϊδαρίου) κ. Μ. Σελέκος, δήλωσε ότι ψηφίζουν την δική τους πρόταση 

για το θέμα, όπως αυτή προφορικά αναπτύχθηκε κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής του.  Επίσης ο Επικεφαλής της 

παράταξης (Πολίτες σε Δράση) κ. Θ. Σπηλιόπουλος, δήλωσε ότι ψηφίζουν την δική τους πρόταση ψηφίσματος. Εν 

συνεχεία ο Επικεφαλής της παράταξης (Δημοτική Αγωνιστική Ενωτική Κίνηση ) κ. Κ. Ασπρογέρακας, δήλωσε ότι 
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καταψηφίζουν το θέμα. 

Επί παρευρισκομένων 26  Δημοτικών Συμβούλων, σε σύνολο 26 ψηφισάντων, (18) ψήφισαν υπέρ  (8) ψήφισαν  κατά.  

Συνεπώς το Δημοτικό Συμβούλιο, 

 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ  κατά πλειοψηφία 
 

Την έκδοση ψηφίσματος σχετικά με την φιλοξενία προσφύγων στο Σκαραμαγκά, ως κατωτέρω: 

 

ΟΧΙ ΣΤΗ ΝΕΑ ΔΙΟΓΚΩΣΗ ΤΟΥ ΚΕΝΤΡΟΥ ΦΙΛΟΞΕΝΙΑΣ ΠΡΟΣΦΥΓΩΝ ΣΤΟ ΣΚΑΡΑΜΑΓΚΑ- 
ΔΕΝ ΠΛΗΡΟΥΝΤΑΙ ΠΛΕΟΝ ΒΑΣΙΚΟΙ ΟΡΟΙ ΔΙΑΒΙΩΣΗΣ 

 
Η μεταφορά άλλων 50 προσφύγων στο Κέντρο Φιλοξενίας στον Σκαραμαγκά ανεβάζει το συνολικό πληθυσμό 

φιλοξενούμενων στον χώρο στους 2500. Αυτός ο αριθμός ξεπερνάει την πραγματική δυναμικότητα του Κέντρου με 

αποτέλεσμα την επιδείνωση των συνθηκών διαβίωσης των φιλοξενούμενων προσφύγων, ανάμεσα στους οποίους 

και αρκετά μικρά παιδιά.  
Άλλωστε, είναι πλέον ευρέως αποδεκτό, ότι η πιο ορθή αντιμετώπιση της κατάστασης δεν είναι η συνέχιση της 

γκετοποίησης των προσφύγων σε «κέντρα φιλοξενίας», όπου δεν πληρούνται οι βασικοί όροι για την ομαλή 
διαβίωση των ανθρώπων αυτών, αλλά η διαμονή τους σε διαμερίσματα ή τουριστικά καταλύματα. 
Παράλληλα, οι συνθήκες υπερπληθυσμού στο Κέντρο Φιλοξενίας του Σκαραμαγκά προκαλούν μεγαλύτερη 
επιβάρυνση και στη πόλη του Χαϊδαρίου. Το Χαϊδάρι έχει υπάρξει πολύ δεκτικό και φιλόξενο από την αρχή της 

λειτουργίας του Κέντρου κατανοώντας την ανάγκη συνεισφοράς όλων στην αντιμετώπιση του προσφυγικού 

προβλήματος. Όμως η καλή διάθεση μας δεν μπορεί να γίνει αντικείμενο εκμετάλλευσης.  

Η πίεση που υφίστανται λόγω της συνεχούς διόγκωσης του Κέντρου Φιλοξενίας Προσφύγων κρίσιμης σημασίας 

λειτουργίες στην πόλη είναι μεγάλη. Το Αστυνομικό Τμήμα της πόλης μας διαθέτει όλο και μεγαλύτερη δύναμη στον 

Σκαραμαγκά, αποσπώντας την από τα καθήκοντα της ασφάλειας στην πόλη. Οι διερχόμενες λεωφορειακές γραμμές 

οι οποίες εξυπηρετούν τις συνοικίες του Σκαραμαγκά και του Δαφνίου υφίστανται μεγαλύτερο φόρτο. Σε κάθε 

περίπτωση, μια επιδείνωση των συνθηκών διαβίωσης των προσφύγων στον Σκαραμαγκά λόγω της υπερβολικής 

αύξησης του αριθμού τους θα έχει αναπόφευκτα και σειρά αρνητικών επιπτώσεων στην τοπική μας κοινωνία.  
Είναι σημαντικό να τονίσουμε ότι η έκταση όπου λειτουργεί το Κέντρο δικαιωματικά ανήκει στον Δήμο Χαϊδαρίου 
και θα έπρεπε να έχει παραχωρηθεί σ’ αυτόν εδώ και αρκετά χρόνια. Αποτελεί ζωτικό χώρο για την πρόσβαση του 

Χαϊδαρίου στην Ακτή Σκαραμαγκά, το φυσικό επίνειο της σύγχρονης πόλης από την ίδρυση της. Με την έναρξη 

λειτουργίας του Κέντρου είχε υπάρξει δέσμευση από την τότε κυβέρνηση ότι η έκταση θα παραχωρηθεί στον Δήμο 

μόλις ολοκληρωθεί η λειτουργία του Κέντρου. Θεωρούμε ότι αυτή η δέσμευση πρέπει να πάρει άμεσα επίσημη 

νομική μορφή. 
Ζητάμε:  

- Να σταματήσουν τώρα οι νέες μεταφορές προσφύγων στον Σκαραμαγκά και η συνεχής διόγκωση του Κέντρου. 

- Να ενισχυθούν άμεσα από την κεντρική εξουσία οι λειτουργίες της πόλης και του Δήμου οι οποίες 

επιβαρύνονται από την χωροθέτηση του Κέντρου στον Σκαραμαγκά (ασφάλεια, συγκοινωνία, υπηρεσίες 

καθαριότητας του Δήμου). 

- Να διαμοιραστεί με δίκαιο τρόπο σε όλη την χώρα η διαχείριση της φιλοξενίας των  προσφύγων και να μην 

επιβαρύνονται υπέρμετρα συγκεκριμένοι μόνον Δήμοι όπως ο δικός μας.  

 

 

    Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ    Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ   ΤΑ ΜΕΛΗ 
                     (Υπογραφή)           (Υπογραφή)           (Υπογραφές) 
Ακριβές Αντίγραφο 
Χαϊδάρι  10-10-2019 
Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 
 
 
 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΝΤΗΝΙΑΚΟΣ 
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